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הנה"ח
חברת כרמל החלה את עבודתה בישוב, לשם כך הוקם משרד במגדל המים ליד המועדון, מאיה 
נציגת החברה, תגיע לישוב פעם בשבוע בימי רביעי.  נקבעו נהלי עבודה  לגביית כסף מתושבים 

באופן שיאפשר לכל תושב לראות את סכום הגביה החודשי, כשבוע לפני הגביה בפועל.
 

הוראות קבע
לאור ההחלטה להעביר את תשלומי המיסים לאגודה ותשלום עבור שירותי האגודה למסלול של 
הוראות קבע, קובי שיטרית, לקח על עצמו יחד עם מתנדבים נוספים את "פרויקט ההחתמה" על 

הוראות הקבע. קובי הגיע לישיבה ודיווח על התקדמות החתמת תושבים על הוראות הקבע. 
מחצית מהמשפחות חתמו כבר בעבר על הוראות קבע. נעשתה פניה ל-35  משפחות נוספות. מספר 

מועט של משפחות המעדיפות צורות תשלום אחרות העלו קשיים וטעונים שונים ביניהם התנגדויות 
כלפיי הוועד המנהל  וטענה, כי נעשו טעויות של הנה"ח (הקודמת) בעבר.

בתהליך ההחתמה הוסבר למשפחות מה היו המניעים להחלטה: ייעול, העלאת אחוזי הגביה, 
התמודדות עם בעיות של מוסר תשלומים (חלק מהמשפחות בישוב לא שילמו מיסים וחלקן לא 

שילמו תשלומי חינוך בשנה האחרונה) וכן הוזכר כי לא יינתנו שירותי חינוך בישוב ללא הוראת 
קבע לאגודה וכי את הוראות הקבע יש להסדיר עד יום ה-15/8.

אנו מודים לקובי, זוהר וזאב על תרומתם בתהליך.
 

לאור פניה של משפחה אחת, אנו בודקים בימים אלו את האפשרות להוראת קבע דרך כרטיסי 
אשראי. מהלך זה ייצור עלויות נוספות הן ראשוניות והן וקבועות., מידע יימסר בקרוב.

למען הסר ספק, החלטת הוועד לא שונתה וכל התשלומים לאגודה יבוצעו באמצעות הוראת קבע 
בלבד.

 
על מנת להוציא לפועל את החלטת מנהלת החינוך על הפרדת התשלום על המזון מהתשלום על 

החינוך בפעילות של "גבע", נוצר צורך למצוא דרך תשלום מתאימה. האפשרות הקיימת כיום הינה 
בתשלום דרך הוראת הקבע לאגודה. על אף הרצון להפחית שימוש בהוראת קבע לצריכה פרטית, 

הוחלט ע"י הוועד לאפשר זאת. כמו כן הוחלט לאפשר גביה דרך הוראות הקבע באירועי תרבות, 



בהם ישנה צריכה פרטית נוספת של מזון משקאות וכד' למעוניינים בכך (בדומה לרישום של חברי 
הקיבוץ אשר מחויבים בתקציבם בקיבוץ). 

כל משפחה תקבל מספר אישי לרישום צריכת מזון או תרבות, 
לפני חיוב, כל משפחה תקבל דוח על התשלומים ותוכל לבצע בדיקה של החיובים לפני ביצועם. 
כמו כן נמסר, כי במעמד הרישום של  האוכל עלות המזון תהיה אחידה לכל ילדי הישוב. בימים 

הקרובים ייצא מכתב מהחינוך, שיפרט את  ההתנהלות בתשלומי ארוחות.
 

תרבות
ענת מרקוס – רכזת התרבות דיווחה על ההתקדמות עד כה, פורסמה מודעה להתנדבות לצוות 

תרבות, עד כה לא נרשמה הענות מלבד זאב לובוביץ.
חברי הוועד העלו את הנושאים הבאים:

צורך במפגשים יותר תכופים ליצירת קשרים בין התושבים בישוב. 
יצירת תרבות לפי חלוקת גיל ושמירה על איזון בין הפעילויות מילדים עד הגיל השלישי.

שמירה מצד אחד על מסורות ומאידך יצירת מסורות חדשות
טיפוח תרבות פנימית תוך שילוב מושכל של תרבות קנויה (הרצאות, הפעלות וכו..).

 
חצרנות

נחתם חוזה מול פיצ'ון וצוותו, עד לסוף שנת 09 , על ניקוי השטחים הציבוריים בהרחבה, כולל ניקוי 
מדרכות לאחר פינוי גזם. בשבוע הבא ייצא עדכון על נהלי פינוי פסולת בישוב (גזם, פסולת קשה 

ומיחזור).
לקראת 2010 יערך מכרז חדש על כלל השטחים בהרחבה, גינון, חצרנות ותברואה.

 
 

עדכונים
השבוע הוחתמו עובדי החינוך על חוזי עבודה חדשים של האגודה.

משרד החינוך והמועצה הודיעו על אישור תקן גננת לישוב לשנת הלימודים שנפתחת בספטמבר 09.
 

ברצוננו להודות באופן מיוחד לגבריאלה, וצוות החינוך על המאמץ לסיים את החתמת העובדות 
במערכת החינוך

לבלהה, שליוותה את המהלך, למרים, שתומכת במעבר חלק של תשלומי השכר לעובדות.
 

בטחון:
בישיבת הוועד שהתקיימה ב8.6.09 הועלה הצורך בהצבת שער כניסה להרחבה, על ידי גידי קרון, 

אחראי הביטחון בישוב וגל אילון האחראי על השמירה בהרחבה. בישיבה ניתן אישור עקרוני להצבת 
שער, לאחר שתובא בפני הוועד הצעת מחיר כוללת להתקנתו והפעלתו של השער. טרם הוצגה 

לוועד הצעת מחיר סופית. אנו מקווים כי נוכל לעדכן על התקדמות בעניין זה בקרוב
 
 

נושאים לישיבה הבאה:
מה רמת החבות בין האגודה למערכת החינוך.

יחסי מנהלת חינוך- ועד.
 
 

דלית גדיש
 
 



 

  
 

עדכון מוועדת הקליטה

ועדת הקליטה של היישוב מונה 6 חברים: אברהם טולדו, רוני גרניט, פוריה 

גרבר, יונית פלג, מירית סופר ומרסיה קרן. תקופה זו (השנה החולפת וזו הקרובה) 

מתאפיינת בהצטרפות של משפחות חדשות רבות לכפר מנחם. כבר כיום אנחנו היישוב 

הגדול ביותר במועצה האזורית "יואב", בו מתגוררות מעל 200 משפחות. עד סוף הקיץ 

יהיו בהרחבה כשמונים משפחות ועד סוף דצמבר צפויות להצטרף כעשרים משפחות 

נוספות.

הוועדה שמה לעצמה כמטרה להעניק לתושבים החדשים המצטרפים ליישוב 

קבלת פנים חמה ומועילה, ככל האפשר ואנו מנסים ללוות את שלבי הקליטה 

הראשוניים, כדי להקל היכן שניתן. זאת, באמצעות ביקור בביתה של כל משפחה חדשה 

שמצטרפת, כדי לברך על המעבר, במסגרתו אנו מגישים לבני הבית (לצד עוגה טעימה) 

חוברת צנועה עם מידע על כפר מנחם "מאז ועד היום". אנחנו מהווים גם אנשי קשר 

למשפחות החדשות, בכל שאלה או בקשה, הקשורה לחיים בכפר מנחם.

          כנציגי הקהילה כולה, מצאנו לנכון ליזום כנסים, למשפחות העומדות 

להצטרף לכפר מנחם. כנס אחד התקיים לפני כחודש וכנס נוסף יתקיים במהלך 

ספטמבר. הכנסים מאפשרים לנו, להעביר לתושבים העתידיים, מידע ראשוני על היישוב 

(היסטוריה, מבנה, מערכת החינוך, לוח השנה התרבותי ועוד), לתת להם אפשרות 

לשאול שאלות, שיסייעו בהיערכות לשינוי הצפוי בחייהם ולהדגיש את המסגרת 

הקהילתית של כפר מנחם – כל משפחה מגיעה אמנם לבדה, אבל היא חלק מקבוצה 

גדולה יותר של משפחות המרכיבות קהילה של תושבים.



לסיכום, השינוי הדמוגרפי שעובר על כפר מנחם בשנים האחרונות נמצא 

בעיצומו. האתגרים רבים, אך בעינינו ההזדמנויות רבות עוד יותר. לנו ברור, שלצד 

החשיבות והתרומה של פעילותנו בוועדת הקליטה, כדי להקל על חבלי הקליטה 

הראשוניים, של התושבים החדשים, בסופו של דבר מה שיקבע את איכות הקליטה 

שלהם (ובמידה רבה גם את דמותו העתידית של כפר מנחם) יהיו המפגשים והשיחות 

על המדרכות, בגבעת הילדים, או בבריכה. אלה, לצד הנכונות של החדשים, החדשים 

קצת פחות והוותיקים בכפר מנחם להקשיב זה לזה, לכבד את הקיים ולחשוב ביחד על 

העתיד המשותף ,יסייעו לכולנו לקלוט את התושבים החדשים. 

 
 

 

 

להגר וישי ארדיטי וכל המשפחב ברכות חמות להולדת הבן נועם 

    
 

   לאסתר, לאוכמה ונדב וכל המשפחה ברכות חמות

                  לנשואי חגית עם בח" ל איתי 

   
 

    לאוריאן בן חורין ועידו בן צבי המתגיסים לצה"ל

                       ברכת דרך צלחה
 

 

  לאורית אסף ועברי ברכת ברוכים הבאים והתערות מוצלחת
 

 

לאורה ויונתן, למיכל ורביד וכל המשפחה ברכות חמות להולדת הבת והנכדה



 

 

 
 

 

עם יואל אליעזר וגיל
והמשפחה כולה

אנו אבלים על מות חברתנו

רחל דרום
 

  
 

רחל דרום – 11.12.1921 – 31.07.2009.
 

רחל דרום לבית וינר, נולדה ב11.12.1921, בניו יורק, ארה"ב, להוריה מרים ואליעזר.
ונפטרה ב-31 ביולי 2009 ,בבית הדר בקיבוצנו והיא בת 88 שנים. היא גדלה בבית 

יהודי חם ואוהב, במשפחה דתית ומכאן היא שאבה את אורח חייה עד יומה האחרון, 
של שמירה על ערכי השבת והכשרות ושאר המצוות.

בהיותה בת 26, ב-14 לפברואר 1947, כמעט שנה לפני פרוץ מלחמת העצמאות, 
עלתה רחל ארצה וכאן פגשה את יואל דרום, אתו הקימה משפחה  מצוינת ומלוכדת.
 בשנת 1951, הצטרפה רחל, שהלכה בעקבות יואל, בן זוגה לחיים, אל כפר מנחם, 

קיבוצנו וכאן חייה ובנתה את הקן המשפחתי שלה במשך 58 שנים.
בשנת 1952 נולד אליעזר, הבן הבכור ובשנת 1958, נולד גיל הבן הצעיר. מאליעזר 

ומגיל יש לרחל וליואל 7 נכדים ונין אחד והם מלאו את לבם בגאווה, שמחה, אושר 
וסיפוק רב.

רחל עבדה רוב שנותיה בכפר מנחם, כספרנית בספריה של המוסד החינוכי התיכון 
האזורי – "צפית " והפכה, הודות להתמקצעות שלה, מסירותה ומאור פניה לכל 

המבקש ספרים –לספרנית הראשית של  "צפית" , וכל מורה או תלמיד זכה לקבל את 



שירותה המסור. הייתה לה יד מדריכה ומכוונת לכל הפונה לעצתה וגם אני נעזרתי 
רבות ברחל, בשנים  הלא מעטות בהן שמשתי מורה ב"צפית ".

רחל הייתה אשת משפחה למופת ולדוגמה וטיפחה את משפחתה הנהדרת וזו גמלה 
לה כפל מונים בהיותה על ערש דווי, כשכולם נקבצו ובאו  אליה , לבקר אותה בימיה 

האחרונים.
הפליא מכולם יואל, האיש שלה, שגילה מסירות ודאגה בלתי רגילים בכל תקופת 

מחלתה הארוכה ולא מש ממנה, לסעדה ולעודדה.
בהיותה שומרת מסורת, בקיבוץ חילוני, היו לרחל קשיים לא קטנים, בהשתתפות 

באירועים שונים של הקיבוץ. אך היא הקפידה לקיים את ערכיה ואני זוכר, שכאשר 
פרסמתי בעלון הקיבוץ, לפני כשנתיים ,רשימה בדבר חשיבות השבת לציבור החילוני 

דווקא, היא נגשה אלי וברכה אותי בחום. אז הבנתי עד כמה ערכיה המסורתיים 
חשובים

 לה ויקרים לנפשה.
רחל הייתה מקובלת ואהובה בקיבוץ , בשל תכונותיה וסגולותיה האישיות, החום וטוב 

הלב שקרנו ממנה והשקט אותו שדרה לבריות. חיוכה הטוב והמאיר היה כמעט לתג 
ההיכר שלה. והיא תחסר לכולנו מאד.

אנו משתתפים באבלה הכבד של המשפחה, מצדיעים ליואל על אופן מסירותו וטיפולו 
באשתו, כל ימי מחלתה. אנו יודעים היטב , שללא מסירותה של רחל, ספק אם היה 

יואל מצליח להתמסר לכתיבתו המקצועית והפובליציסטית ולפעילותו הציבורית 
הפורייה –בבית ובחוץ.

יהיה זכרה של רחל ברוך ונצור בלב כל אוהביה ומוקיריה, בלב של כולנו. וינעמו לה 
רגבי אדמתנו, האדמה בה היא חייה, בנתה ויצרה וטוותה את כל החלומות והמעשים.

 
נחום שור , דברים על הקבר,  02.08.2009.

 
 

  
 

  שני שירים על כיסופים / מאת נחום שור
.(1

מלב המאפליה בה אנו חיים ושרויים
פתע-פתאום עלו בי כיסופים טמירים וחזקים:

לחיות בעולם שונה, בו אין מלחמות ואנשים ירויים,
בו כליל השלמות, השלווה והיופי –עם צלילי העתיד יהיו בוהקים.

 
וידעתי מראש, זה חלום כה נשגב, כה גדול, שלא במהרה יתגשם.

עוד עולם כמנהגו נוהג ואיש מעיסוקיו –איננו נחפז לחרוג.



אך זאת גם זכרתי : מעשי אדם יסודם בחלום ולחלומם יש תואר ושם
זה חלום על תבל, בה יוכלו לבנות ולנטוע ולא יצטרכו להרוג.

 
ועל כן גם הבנתי היטב, לא אוכל שוב לומר : "עוד יבואו ימים אחרים ".
הגם שנאמר כך בשיר –לא נזכה לראותם, אם אותם לא נשכיל להביא.

ואנחנו הכמהים שיבוא כבר היום, אל נא נעיז להיות מאחרים
ואפשר שנזכה עוד לראות את הימים, עליהם כבר שורר הנביא.

 
 

.(2
 תקופת חיים שלמה – לחמתי ואהבתי

תקופת חיים שלמה – חלפה לה ועברה.
בכל אותה תקופה על אהובי נפשי חשבתי

להם ולכל אדם,לתרום ליום בשורה ניסיתי, מהם למנוע יום עברה.
 

צעיר נמרץ הייתי, אך עול ימים כבר לא נותרתי
קיוויתי כי עוד בחיי – היום הזה יבוא.

אך לעת ערביים, ביני לבין עצמי הרהרתי וחשבתי
כי כל מאמצי בינתיים-כלל לא צלחו, היום בושש לבוא.

 
טוב, אין דבר, מה לעשות ?- כתב כבר משורר גדול

כי על קברו פרחים לדור הבא עוד ילקטו לזר.
ועת יפנה היום ומעלי אפרוק העול

אולי סוף ,סוף, אבין: תמיד גלגל חוזר.
 

כפר מנחם, 26.07.2009.
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